
ZÁPIS Z JEDNÁNÍ TRANSPLANTAČNÍ SEKCE ČHS DNE 20. 1. 2023 

 

Jednání proběhlo během 23. pražských hematologických dnů v prostorách Clarion 

Congress Hotelu v Praze. 

 

Účast na jednání 

Členové TS ČHS s hlasovacím právem: 

MUDr. Pavel Jindra, Ph.D. (ČNRDD Plzeň) 

MUDr. Michal Karas, Ph.D. (HOO FN Plzeň)  

MUDr. Tomáš Kepák, Ph.D. (KDO FN Brno) 

MUDr. Eva Konířová (I. interní klinika VFN Praha) 

Prof. MUDr. Tomáš Kozák, Ph.D. (IHK FNKV Praha) 

Mgr. Marie Kuříková (ČRDKVB-Praha) 

MUDr. Luděk Raida, Ph.D. (HOK FN Olomouc) 

MUDr. Jan Vydra (ÚHKT Praha)  

Prof. MUDr. Pavel Žák, Ph.D. (IV. interní hematologická klinika FN Hradec Králové)  

 

Členové TS ČHS bez hlasovacího práva: 

MUDr. František Folber, Ph.D. (IHOK FN Brno) 

Mgr. Marie Trnková (I. interní klinika VFN Praha - Datacentrum) 

MUDr. Robert Pytlík, Ph.D. (ÚHKT Praha) 

 

Hosté: 

RNDr. Marcela Ambrožová (ÚHKT Praha) 

RNDr. Marie Dobrovolná (ÚHKT Praha) 

MUDr. Ondřej Rohleder (KDO FN Brno) 

 

Omluveni: 

MUDr. Zdeněk Kořistek, Ph.D. (KHO FN Ostrava) 

Prof. MUDr. Marta Krejčí, Ph.D. (IHOK FN Brno) 

Prof. MUDr. Petr Sedláček, Ph.D. (KDHO FN Motol-Praha) 

 

 



Program jednání 

1) Byla přijata rezignace prof. Krejčí na pozici člena TS s hlasovacím právem 

(nadále zůstává členem TS bez hlasovacího práva a zástupcem IHOK FN Brno 

v MIK). Na její návrh byl zástupcem IHOK FN Brno s hlasovacím právem 

většinou schválen Dr. Folber (z 12 členů s hlasovacím právem - 3 nepřítomni, 

9 pro návrh). Rovněž byl přijat návrh prof. Žáka, aby se členem TS s hlasovacím 

právem za IV. IHK FN Hradec Králové stala Dr. Zavřelová. Prof. Žák nadále 

zůstává členem TS s hlasovacím právem, avšak jako zástupce ČHS. I tento 

návrh byl většinově přijat (z 12 členů s hlasovacím právem - 3 nepřítomni, 8 pro 

návrh, 1 se zdržel hlasování). 

2) Dr. Ambrožová (ÚHKT) seznámila přítomné s principy výpočtů úhrad 

hospitalizací spojených s transplantacemi krvetvorby v systému DRG. 

Poukázala na významné rozdíly mezi nemocnicemi a ústavy v úhradách u 

různých zdravotních pojišťoven a demonstrovala příčiny těchto rozdílů při 

výpočtu podle aktuálně platné metodiky (malá zastoupení alogenně 

transplantovaných nemocných některých zdravotních pojišťoven v některých 

centrech - významné regionální rozdíly v rámci ČR). Prof. Žák doplnil informace 

z jednání výboru ČHS týkající se DRG úhrad specializované hematologické 

péče. Ty se opírají o data ÚZIS (na výboru je prezentoval prof. Dušek). Mezi 

pracovišti se náklady u řady diagnóz a léčebných přístupů (např. u akutních 

leukémií) významně liší a zatím je nelze sjednotit. Dle prof. Žáka však byly 

zjištěny i metodické chyby při hodnocení dat. Výbor ČHS došel ke konsenzu, 

dle kterého je třeba primárně vyhodnotit a sjednotit náklady u diagnóz s méně 

pravděpodobnou interindividuální variabilitou průběhu standardizované léčby 

(např. u lymfomů?). Avšak vzhledem ke značné interindividuální variabilitě 

průběhu alogenních transplantací krvetvorby by měla být dále diskutována 

možnost úhrady této léčby na základě reálných, individuálně vypočtených 

nákladů, mimo systém paušálních plateb, včetně DRG.       

3) Mgr. Trnková prezentovala počty transplantací krvetvorných buněk a aplikací 

buněčné terapie v českých centrech za rok 2021 a 2022. Data budou k dispozici 

na webových stránkách TS ČHS.  



4) Dr. Konířová krátce informovala přítomné o plánu publikovat multicentrické 

výsledky autologních a alogenních transplantací krvetvorby v léčbě nemocných 

s maligními lymfomy.  

5) Dr. Jindra krátce referoval o výročním EBMT kongresu konaném v březnu 2022, 

který vzhledem k okolnostem proběhl pouze virtuálně. Již v říjnu 2022 výbor 

ČHS na návrh Dr. Jindry odsouhlasil, aby zisk byl využit na poplatky spojené s 

JACIE akreditacemi a reakreditacemi center a také na finanční odměny 

hlavních organizátorů kongresu.  

6) Doc. Lysák a Dr. Pytlík referovali o buněčné terapii, mesenchymálními 

kmenovými buňkami (MSC) a virus specifickými lymfocyty (VSL), jejich využití 

(počty nemocných indikovaných k této léčbě po alogenních transplantacích 

krvetvorby), výrobě a finančních nákladech na výrobu. Písemné podklady pro 

jednání s pojišťovnami byly vypracovány a schváleny po říjnovém jednání 

výboru ČHS. Prof. Žák požádá Prof. Mayera, aby vedl jednání se zdravotními 

pojišťovnami o úhradě nákladů spojených s výrobou a aplikací MSC a VSL   

indikovaným pacientům. 

7) Byla přijata rezignace Dr. Pytlíka na pozici národního koordinátora pro zadávání 

dat do EBMT CAR-T registru. Do této funkce byl nominován a následně zvolen 

Dr. Folber (z 12 členů s hlasovacím právem - 3 nepřítomni, 8 pro návrh, 1 se 

zdržel hlasování).  

8) Různé: 

- Prof. Žák poukázal na problémy zadávání dat do národního registru CAR-T 

(CARTool), přičemž tyto údaje jsou naprosto nezbytné zejména pro jednání 

se zdravotními pojišťovnami. Ze strany IBA, správce CARTool, však byly 

významně a neúnosně navýšeny finanční požadavky. Prof. Žák, jako 

předseda výboru ČHS bude jednat s IBA o jejich snížení na únosnou výši. 

Rovněž upozornil na potřebu stanovení počtů nemocných s mnohočetným 

myelomem, kteří budou v nejbližších letech standardně indikováni k léčbě 

CAR-T. U této diagnózy se tento přístup jeví jako perspektivní a lze 

předpokládat, že bude indikován stále častěji. Počty těchto nemocných jsou 

opět nezbytné pro jednání se zdravotními pojišťovnami. 

- Prof. Žák navrhl, aby TS vypracovala doporučené postupy u transplantací 

krvetvorby buněčné terapie (standardy u nejčastěji transplantovaných 

onemocnění a zejména v prevenci a léčbě nejčastějších komplikací). S tímto 



návrhem souhlasili všichni zúčastnění členové TS. Doc. Raida bude 

kontaktovat zástupce jednotlivých center a konzultovat strukturu dokumentu 

(analogie s „Léčebnými postupy v hematologii“) a vypracování jednotlivých 

doporučení. 

- Dr. Dobrovolná v závěru schůze navrhla jednat o sjednocení sledování 

parametrů kvality podle JACIE v rámci ČR. Vzhledem k absenci členů, kteří 

potřebu takového jednání již dříve avizovali (Dr. Kořistek) a jeho časové 

náročnosti, se přítomní členové shodli na přesunutí tohoto bodu na program 

nejbližší příští schůze TS ČHS. 

- V závěru jednání se všichni přítomní členové dohodli na uspořádání příští 

schůzky TS v průběhu Olomouckých hematologických dnů (24.5. - 26.5.23).                          

 

 

 

                zapsal 3. 2. 2023 doc. MUDr. Luděk Raida, Ph.D., předseda TS ČHS                 


